
 

 

 

 

 

Klasa: 030-02/19-10/04 

Ur.br. 311-07-02-19-02: 

Zagreb, 23. siječnja 2019. 

 

Z A P I S N I K 
 

s 2. sjednice Vijeća Zajednice za društveno odgovorno poslovanje 

održane 21. siječnja 2019. godine 

u Hrvatskoj gospodarskoj komori, Zagreb, Nova cesta 7/1 

s početkom u 11:00 sati 

 

U skladu sa Statutom Hrvatske gospodarske komore i Poslovnikom o radu Zajednice, poziv s 

dnevnim redom i materijalima upućen je na vrijeme članovima Vijeća Zajednice. Lista prisutnih 

nalazi se u Dodatku 1 Zapisnika. Sjednica se odvijala sukladno sljedećem 
 

Dnevnom redu 
 

1. Program rada za 2019. s vremenskim planom uključujući i planove radnih skupina 

2. Organizacija Konferencija o ciljevima održivog razvoja 

3. Operativno funkcioniranje i rad Zajednice 

4. Razno 

 

Predsjednica Zajednice pozdravila je prisutne te je pristupila utvrđivanju kvoruma. Utvrđeno je 

da je na 2. sjednici prisutna većina članova Vijeća te da se zaključci mogu nesmetano donositi 

većinom glasova prisutnih članova. Nakon što je utvrđen kvorum, pristupilo se prihvaćanju 

Dnevnog reda. Prisutni članovi Vijeća nisu imali primjedbe ni nadopune te je jednoglasno 

prihvaćen.   

 

Rasprava o AD 1) Dnevnog reda 

Andreja Pavlović je upoznala prisutne članove s Planom aktivnosti ZDOP-a za 2019. u obliku 

Excel tablice kojim su obuhvaćene aktivnosti koji se tiču aktivnosti samog Vijeća i predložene 

dinamike kvartalnog održavanja sjednica tijekom 2019. Planom su također obuhvaćene i 

aktivnosti svih radnih skupina s vremenskim planom izvršenja. Nakon toga je ukratko 

predstavila ključne vremenske rokove vezano za pripremu prvog Dobrovoljnog nacionalnog 

pregleda (DNP) u kojem Republika Hrvatska ove godine treba izvijestiti o svom napretku u 

primjeni Programa održivog razvoja 2030. i ciljeva održivog razvoja. Upoznala je prisutne s 

vrlo izazovnim rokovima vezano za pripremu glavnih poruka sredinom svibnja 2019. te predaju 

nacrta DNP-a tajništvu Političkog foruma o održivom razvoju na visokoj razini (HLPF) i 

predstavljanje DNP-a sredinom srpnja 2019. Istaknula je također da je 15. siječnja 2019. 

održan sastanak s predstavnicima ICC Hrvatska, glavnom tajnicom Sunčanicom Skupnjak 

Kapić. na kojem je dogovorena uska suradnja u provedbi ciljeva održivog razvoja i priprema 
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predloška za poduzeća pomoću kojeg će moći izvijestiti o primjerima dobre prakse u 

provođenju ciljeva održivog razvoja u Republici Hrvatskoj, kako bi se mogli ugraditi u DNP. 

Zatim je zamolila voditelje radnih skupina da ukratko predstave dvoje programe rada.  

 

Rasprava o AD 2) Dnevnog reda 

Prvo izlaganje po radnim skupinama imala je Snježana Bahtijari, voditeljica Radne skupine – 

suradnja s tijelima javnog sektora. Snježana Bahtijari se nadovezala na izlaganje Andreje 

Pavlović vezano za kratke rokove za pripremu DNP-a.  Matija  Hlebar se nadovezao s pitanjem 

mora li Republika Hrvatska ove godine objaviti DNP, na što je Snježana Bahtijari odgovorila 

da se Republika Hrvatska obvezala pripremiti ga i objaviti u 2019. godini. Anamarija Jurković 

je postavila pitanja tko ga priprema, Andreja Pavlović je odgovorila da je za njegovu pripremu 

zaduženo Ministarstvo vanjskih i europskih poslova. Također je izvijestila prisutne da je u 

srpnju prošle godine održan sastanak s tadašnjim pomoćnikom ministrice vanjskih i europskih 

poslova Amirom Muharemijem i Mirtom Mandić vezano za mogućnost suradnje i 

uspostavljanja partnerskog odnosa na izradi DNP-a i senzibiliziranja ključnih aktera i javnosti 

za provođenje ciljeva održivog razvoja u Republici Hrvatskoj.  

Marija Šćulac Domac se nadovezala na Andreju Pavlović i obavijestila prisutne kako je 

formalno kontaktirala novog pomoćnika ministrice Maria Horvatića te da se čeka termin 

sastanka koji je najavljen za kraj siječnja. Nadalje, Andreja Pavlović je napomenula da je 

Ministarstvo vanjskih i europskih poslova koordinacijsko i administrativno tijelo Nacionalnog 

vijeća za održivi razvoj te da nam je cilj da ono prepozna HGK i ZDOP kao ključnog partnera 

iz redova gospodarstva. Također je napomenula da na žalost Ministarstvo zaštite okoliša i 

energetike nije provelo usporednu analizu ciljeva održivog razvoja i njihovih pokazatelja s 

hrvatskim nacionalnim ciljevima kako bi se utvrdilo koje postojeće nacionalne politike 

doprinose njihovoj provedbi i utvrdilo što nedostaje s aspekta politika i pokazatelja za praćenje 

ciljeva održivog razvoja na nacionalnoj razini, tako da nam nedostaju osnovni ulazni podaci za 

pripremu DNP-a. Anamarija Jurković je upitala što će dogoditi ako se uključimo zadnjih pet 

minuta. Snježana Bahtijari je odgovorila da ne smijemo čekati tih zadnjih pet minuta, te da 

ZDOP i HGK imaju svoju ulogu u rješavanju tog problema, barem kad je riječ o gospodarstvu, 

i da se ovaj problem ne tiče samo članova ZDOP-a već i svih članica HGK. Također je 

napomenula da iako su u prvom redu tri ministarstva zadužena za izradu DNP-a, u praksi se 

još nitko ne bavi njegovom izradom. Obavijestila je prisutne o tome kako ga je izradila 

Kraljevina Švedska te da je švedska Vlada imala ambasadora za ciljeve održivog razvoja na 

razini države koji je bio imenovan s ciljem njihove provedbe i izrade DNP-a.  Također je 

istaknula kako bi svi trebali pročitati DNP Kraljevine Švedske.  

Predložila je da 25. ožujka 2019. održimo konferenciju o ciljevima održivog razvoja na kojoj bi 

se ukazalo na važnost pravovremene pripreme DNP-a i u kojoj se situaciji Republika Hrvatska 

trenutno nalazi. Zoja Crnečki je pitala što ako napravimo loš DNP, kakve će biti posljedice? 

Andreja Pavlović je odgovorila da ćemo imati reputacijsku štetu. Nadalje, Snježana Bahtijari je 

rekla da predstavnicima ministarstva moramo doći s „mrkvom“, odnosno rješenjem i pozvala 

je sve članove Vijeća da uključe u izradu DNP-a i organizaciju konferencije. Istaknula je kako 

je bitno osmisliti sadržaj konferencije koja bi iznjedrila akcijski plan i preporuke za izradu DNP-

a i daljnju provedbu ciljeva održivog razvoja u Republici Hrvatskoj. Također je istaknula da su 

konzultacije svih sektora i drugih aktera važan dio izrade DNP-a. Snježana Bahtijari je uputila 

molbu Mariji Šćulac Domac da se HGK aktivno angažira u izradi DNP-a. Marija Šćulac Domac 

je istaknula da nikome nije u interesu scenarij da DNP ne pripremimo na vrijeme i istaknula da 

je u ovoj situaciji važna i uloga ICC Hrvatska kao člana HGK. Nadovezala se i na konferenciju 

i istaknula da jako važno da pošaljemo jasne poruke i da će se u organizaciju konferencije na 
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raspolaganje staviti svi resursi HGK; uključujući Sektor za energetiku i zaštitu okoliša, Ured 

predsjednika HGK i Sektor za komunikacije. Još je jednom istaknula da će dati sve od sebe 

da održimo spomenuti sastanak s pomoćnikom ministrice u Ministarstvu vanjskih i europskih 

poslova. Snježana Bahtijari je obavijestila prisutne da su alarmirana i druga ministarstva i da 

moramo biti otvoreni za komunikaciju u kojoj ćemo prenijeti našu spremnost da pomognemo 

u izradi DNP-a prikazom pozitivnih praksi naših poduzeća u primjeni ciljeva održivog razvoja.  

Andreja Pavlović je rekla da će poslati Josipi Martulaš švedski DNP da ga može proslijediti 

članovima Vijeća. Vezano za konferenciju Snježana Bahtijari je predložila da se konferencija 

održi u velikoj dvorani u Ericssonu. Također je spomenula da bi keynote speaker bio iz 

Kraljevine Švedske. Andreja Pavlović je istaknula da konferencija ne smije biti suviše dugačka, 

već tematski fokusirana kako bi poslužila za oblikovanje ključnih zaključaka - prijedloga 

nacionalnog akcijskog plana. Marija Šćulac Domac je napomenula da bi se trebao izraditi prvi 

nacrt koncepta i programa konferencije. Andreja Pavlović je preuzela izradu prvog nacrta i 

programa kojeg će zatim moći komentirati svi članovi Vijeća. Marija Šćulac Domac je predložila 

da organizaciju konferenciju dignemo na razinu Sektora za međunarodne poslove i EU i 

potpredsjednika Ivana Barbarića i Sektora za komunikacije i direktorice Martine Sokač Saraga. 

Andreja Pavlović je prisutne obavijestila kako smo ostvarili kontakt i s Njemačko-hrvatskom 

industrijskom i trgovinskom komorom (AKH) vezano za mogućnost suradnje.  

 

Drugo izlaganje po radnim skupinama imala je Angelika Brnada, voditeljica radne skupine za 

suradnju s akademskom zajednicom koja je ukratko predstavila predložene aktivnosti. U 

prvom kvartalu organizirali bi se sastanci s predloženim visokoškolskim ustanovama  kako bi 

se utvrdilo koje sadržaje nude studentima, koji su im ciljevi i kakav oblik suradnje bi im mogli 

ponuditi. Andreja Pavlović je predložila izradu upitnika - vodiča za vođenje razgovora kako bi 

prikupljeni podaci bili usporedivi i tako se olakšala izrada izvještaja. Planom aktivnosti je 

obuhvaćena lista od 15 visokoškolskih ustanova, a Andreja Pavlović je predložila da se na listu 

uključi i neka visokoškolska ustanova iz Rijeke. Također je istaknula da ima u planu napraviti 

i ankete koje bi dala da popune prije i poslije na primjer pet predavanja. Matija Hlebar je 

istaknuo da je 10. siječnja imao prezentaciju o ciljevima održivog razvoja na fakultetu i da je 

od njih 50-ak prisutnih samo jedan student znao što su ciljevi održivog razvoja.  

 

Treće izlaganje po radnim skupinama imali su Matija Hlebar i Anamarija Jurković, voditelji 

radnih skupina za nefinancijsko izvještavanje i ciljeve održivog razvoja. Razjašnjeno je da su 

se te dvije radne skupine povezale u jednu jer usko surađuju.  

Andreja Pavlović i Marija Šćulac Domac obavijestile su prisutne da je prijevod vodiča za 

praktičnu primjenu ciljeva održivog razvoja u poslovnoj zajednici u postupku nabave i da će 

ga, čim bude preveden, Matija Hlebar i Anamarija Jurković dobiti na uvid, kako bi im poslužio 

u pripremi prezentacija za radionica u četiri grada (Osijek, Rijeka, Split i Zagreb), s time da bi 

se prva radionica trebala održati u Osijeku u travnju. Andreja Pavlović je predložila da u okviru 

Digitalne komore sve članice dobiju prilagođenu verziju vodiča.  

 

Četvrto izlaganje po radnim skupinama imale su Andreja Barberić i Ksenija Pešl, radna 

skupina za javna poduzeća, COR 11: Održivi gradovi i zajednice. Voditeljica radne skupine 

Andreja Barberić ukratko je predstavila program aktivnosti. Prva predviđena aktivnost je 

uspostavljanje kontakta s Udrugom gradova s kojom se može pripremiti zajedničko istraživanje 

o DOP-u i COR-ovima u gradovima. Mišljenja je da pojedini gradovi imaju dobre projekte i 

praksu, ali ih treba potaknuti da međusobno razmjenjuju informacije. Krajnji cilj mogla bi biti 

izrada „digitalne platforme“ putem koje bi gradovi mogli izmjenjivati informacije i dobru praksu 
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u provođenju ciljeva održivog razvoja. Druga predviđena aktivnost je suradnja s Udrugom  

upravitelja nekretnina koja ove godine ima dva godišnja skupa: prvi u travnju na Hvaru te drugi 

u rujnu u kontinentalnoj Hrvatskoj na kojoj može predstaviti aktivnosti ZDOP-a.  

 

Peto izlaganje po radnim skupinama imala je Zoja Crnečki, voditeljica radne skupine za 

unapređenje Indeksa DOP-a. Zoja Crnečki je istaknula da projekt Indeks DOP-a mora zadržati 

svoju vrijednost, ali da treba nadograditi. Također je predložila da se prvo napravi radionica na 

kojoj bi se analiziralo uočene probleme u praksi i oblikovali prijedlozi za poboljšanje 

metodologije Indeksa DOP-a, nakon čega bi se dogovorio sastanak s partnerom HRPSOR-

om. Matija Hlebar je na koji način smo mislili uključiti Upravni odbor Indeks DOP-a u aktivnosti 

unapređenja metodologije? Marija Šćulac Domac je odgovorila da do sastanka s Upravnim 

odborom Indeks DOP-a moramo organizirati radionicu i sastanak s partnerom. Slijedom toga 

Zoja Crnečki je predložila da se radionica organizira u veljači. 

 

Zaključci: 

– Predloženi datum održavanja  konferencije, 25. ožujka 2019., jednoglasno su usvojili 

svi prisutni članovi Vijeća. Snježana Bahtijari je predložila osnivanje Organizacijskog 

odbora konferencije i pitala tko se želi i može uključiti. Od prisutnih članova Vijeća 

ispričali su se Roberto Folla i Zoja Crnečki. Angelika Brnada će odrediti osobu koja će 

operativno moći sudjelovati u radu Organizacijskog odbora. 

– Andreja Pavlović će pripremiti prvi nacrt koncepta i programa konferencije u 

najskorijem mogućem roku  

– Andreja Pavlović će pripremiti predložak za prikupljanje dobrih poslovnih praksi 

hrvatskih poduzeća u provođenju ciljeva održivog razvoja u najskorijem mogućem roku 

– Angelika Brnada će pripremiti i dostaviti upitnik - vodič za razgovore s visokoškolskim 

ustanovama, a ova će aktivnosti biti uvrštena u Plan aktivnosti ZDOP-a 2019.  

– Na prijedlog Angelike Brnade vodič će biti dostavljen svim članovima Vijeća na pregled.  

– Matija Hlebar će prvu radionicu na temu nefinancijskog izvještavanja i ciljeva održivog 

razvoja održati u Osijeku tijekom travnja, te da će naknadno obavijestiti Vijeće o točno 

terminu njezinog održavanja.  

– Andreja Barberić će čim dobije poziv za sudjelovanje na godišnjem skupu Udruge 

upravitelja nekretnina, isti poslati u HGK da ga se može proslijediti članicama.   

– Zaključak vezan uz radnu skupinu za unapređenje Indeksa DOP-a je da treba 

organizirati radionicu i dogovoriti sastanak s partnerom HRPSOR-om kako bi se 

raspravile potrebne izmjene i dogovorio vremenski okvir za njihovo provođenje. Zoja  

Crnečki će svim članovima Vijeća poslati primjer upitnika koji je već poslala Dijani 

Varlec.  

– Andreja Pavlović će ažurirati Plan ZDOP-a za 2019.  

 

Rasprava o AD 3) Dnevnog reda 

Andreja Pavlović obavijestila je prisutne da smo otvorili FB stranicu ZDOP-a na kojoj planiramo 

objavljivati sadržaje vezano za aktivnosti ZDOP-a, DOP i ciljeve održivog razvoja. Također je 

istaknula kako ćemo na FB stranici objavljivati i isječke brošure Indeks DOP-a te je pozvala 

sve članove Vijeća da šalju svoje vijesti i primjere dobrih praksi kako bismo ih  objavljivati na 

FB stranici. Nadalje, Marija Šćulac Domac je obavijestila sve prisutne članove Vijeća kako je 

došlo do kadrovskih promjena u HGK slijedom kojih Dijana Varlec više neće biti poslovni tajnik 

ZDOP-a, a nova će poslovna tajnica biti Josipa Martulaš. Andreja Pavlović zahvalila je Dijani 

Varlec na angažmanu. Marija Šćulac Domac skrenula je pozornost da imamo situaciju da je 
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predstavnica HŽ Cargo željela istupiti iz Vijeća. Prisutna predstavnica  HŽ Cargo Maja Ivana 

Lovreković predstavila se prisutnima kao zamjena za Ivu Šola, te napomenula kako ona nije 

konačna zamjena te kako ćemo biti obavješteni o daljnjoj situaciji. Andreja Pavlović je skrenula 

pozornost Maji Ivani Lovreković da je jedina obaveza člana Vijeća dolaziti na sjednice Vijeća 

te istaknula da nema nikakvih financijskih troškova što se tiče sudjelovanja u članstvu Vijeća. 

Marija Šćulac Domac je dala prijedlog da se može i formalnim putem te poslati dopis Upravi 

pa da Uprava ocjeni da li bi bilo dobro da ostanu u članstvu Vijeća Zajednice.  

 

Zaključak: 

Prisutni članovi Vijeća jednoglasno su složili s promjenom poslovnog tajnika.  

Sektor će uputiti službeni dopis Upravi HŽ Carga vezano za članstvo u Vijeću ZDOP-a, bude 

li potrebno.  

 

Rasprava o AD4) Dnevnog reda 

Matija Hlebar istaknuo je kako bi trebalo u Poslovniku izmijeniti dio koji se odnosi na Vijeće. 

Navedeno je 11 članova Vijeća – predsjednik, podpredsjednik i 7 članova Vijeća, a trebalo bi 

pisati predsjednik, podpredsjednik i 9 članova Vijeća.  

 

Zaključak: 

Dogovoreno je da će Sektor za energetiku i zaštitu okoliša kontaktirati pravnu službu HGK te 

izmijeniti podatak u Poslovniku. 

 

Zapisnik sastavila: 
 

v.r. Josipa Martulaš 

 

Zapisnik odobrila: 

 

Andreja Pavlović 
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Dodatak 1: Lista prisutnih 

 

 
 


